



MUNICIPAL  
**Gazette**  
 MUNICIPALE  
 DE—OF  
**Montreal**

Troisième année No 15  
 Third year

14 Mai 1906  
 May

Les abonnements sont reçus chez  
**Le Trésorier de la Ville de Montreal,**  
 Hôtel de Ville

Les autres communications doivent  
 être adressées au directeur de  
**"LA GAZETTE MUNICIPALE"**  
 Hôtel de Ville

Forward subscriptions to  
**The City Treasurer of Montreal**  
 City Hall

All other communications should be  
 addressed to the managing-editor of  
**"The Municipal Gazette"**  
 City Hall

TELEPHONE: MAIN 4240

Paraît le lundi matin  
 Published every Monday  
 morning

Abonnements \$2 par an  
 Subscriptions a year

Payables d'avance  
 Payable in advance

Organe officiel de la Corporation  
 de la Ville de Montréal

Official organ of the Corporation  
 of the City of Montreal

CANADA

RECEPTION

**A Son Altesse Royale le Prince  
 Arthur de Connaught.**

*Compte rendu de l'assemblée spéciale du Conseil Municipal,  
 8 mai.*

Son Honneur le maire H.-A. Ekers occupe le fauteuil de la présidence.

Sont présents: MM. les échevins Payette, Proulx, Yates, Clearihue, Lévy, Major, Dagenais, Robillard, Turner, Sadler, Bumbray, Gallery, L.-A. Lapointe, Lavallée, Stearns, Leclair, N. Lapointe, Duquette, Giroux, Mercier, O'Connell, White, Lavolette, Gadbois, Robinson, Ward, J.-B.-A. Martin, Nault, Séguin, M. Martin, Labrecque, Marin, Lévesque, Houlé, Guay, David et Roy.

Son Altesse Royale le Prince Arthur de Connaught ayant fait son entrée dans la salle des délibérations du Conseil, accompagnée de Son Honneur le Maire et du greffier adjoint de la Ville, et

Etant lu l'ordre du jour pour présenter à Son Altesse Royale une adresse de bienvenue et pour recevoir la réponse de Son Altesse Royale,

L'adresse suivante est lue par Son Honneur le Maire et la réponse qui suit est lue par Son Altesse Royale:

\* \* \*

A SON ALTESSE ROYALE LE PRINCE ARTHUR-FRÉDÉRIC-PATRICK-ALBERT DE CONNAUGHT, COMMANDEUR GRAND-CROIX DE L'ORDRE ROYAL VICTORIA, AIDE-DE-CAMP DE SA MAJESTÉ LE ROI, ETC., ETC.

*Qu'il plaise à Votre Altesse Royale:*

Les citoyens de Montréal sont heureux de souhaiter à Votre Altesse la bienvenue dans leur Ville; ils sont heureux de saluer en Sa personne le neveu de leur roi bien-aimé Edouard VII, le fils de Son Altesse Royale le duc de Connaught dont ils ont gardé un si bon souvenir, un prince appartenant à l'illustre famille royale d'Angleterre qui préside si glorieusement aux destinées de l'Empire.

Ils sont fiers de constater que les princes de cette noble saluer, de leur offrir les témoignages de notre estime et de notre affection lorsqu'ils nous font l'honneur de visiter notre pays, au travail et au patriotisme, et de contribuer puissamment à la force et à la grandeur de l'Empire britannique.

Aussi nous faisons-nous un devoir et un plaisir de les saluer, de leur offrir les témoignages de notre estime et de notre affection lorsqu'ils nous font l'honneur de visiter notre pays.

Votre Altesse a dû constater, dans le cours de son voyage, qu'aucune des possessions ou des colonies anglaises n'est plus loyale que le Canada et ne rend un hommage

RECEPTION.

**To His Royal Highness Prince Arthur  
 of Connaught.**

*Report of Special Meeting of the City Council held May,  
 the 8th.*

His Worship the Mayor H. A. Ekers in the chair.

Present: Ald. Payette, Proulx, Yates, Clearihue, Lévy, Major, Dagenais, Robillard, Turner, Sadler, Bumbray, Gallery, L. A. Lapointe, Lavallée, Stearns, Leclair, N. Lapointe, Duquette, Giroux, Mercier, O'Connell, White, Lavolette, Gadbois, Robinson, Ward, J. B. A. Martin, Nault, Séguin, M. Martin, Labrecque, Marin, Lévesque, Houlé, Guay, David and Roy.

His Royal Highness Prince Arthur of Connaught having entered the Council chamber, accompanied by His Worship the Mayor and the assistant City Clerk, and

The order of the day being read for the presentation of an address of welcome to His Royal Highness, and a reply by His Royal Highness.

The following address was read by His Worship the Mayor, and reply read by His Royal Highness:

\* \* \*

TO HIS ROYAL HIGHNESS PRINCE ARTHUR FREDERICK, PATRICK, ALBERT OF CONNAUGHT, KNIGHT OF THE MOST NOBLE ORDER OF THE GARTER, KNIGHT OF THE GRAND CROSS OF THE ROYAL VICTORIAN ORDER, AIDE-DE-CAMP TO HIS MAJESTY THE KING, ETC., ETC.

*May it please Your Royal Highness:*

The Citizens of Montreal are most pleased to welcome you in their midst, and, especially are they happy in being able to welcome in you the nephew of their beloved Sovereign, Edward the VII and the son of His Royal Highness the Duke of Connaught, who will always hold a prominent place in the recollections of our people; a prince of the illustrious Royal Family of England, the members of which have presided so gloriously over the destinies of the Empire.

Our people are happy in their realization that the princes who belong to your noble family, have not been content with unstinted homage to their birth and rank, but that they have striven to win praise that is due alone to merit, and that they have contributed, with their patriotism and deeds, in no small manner, to the greatness and prestige of the British Empire.

Canadians, therefore, consider it a duty, as well as a pleasure, when members of the Royal Household of England visit their country to give to them every mark of esteem and affection.

Your Highness no doubt has observed, during your progress through our country, that no British possession can boast of deeper loyalty to the Mother Country, and to the reigning Monarch than can Canada. Your Highness has noticed, also, the content and peace of the Canadian people;